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Komisja Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki (nr 2)
18 listopada 2011 r.
Komisja Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki, obradująca pod przewodnictwem 
posła Ireneusza Rasia (PO), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła: 

– sprawy bieżące.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Maciej Lewandowski – wicedyrektor Biu-
ra Legislacyjnego, Krzysztof Majer i Artur Zaniewski – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji 
Sejmowych.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Szanowni państwo, jest minimalne kworum. Ze względu na to, że debatujemy nad expo-
sé premiera, to posiedzenie Komisji zostało zwołane tylko z przyczyn technicznych. 
Chciałbym poinformować o pierwszej inicjatywie. Wiem, że wszyscy państwo spieszycie 
się. Chciałem otworzyć pierwsze, robocze posiedzenie Komisji Kultury Fizycznej, Spor-
tu i Turystyki z porządkiem dziennym: sprawy bieżące. W tym będzie informacja pana 
mecenasa, który poinformuje nas, że wczorajsze posiedzenie Komisji zostało dopełnione. 
Prezydium jest wybrane i możemy pracować. Jeśli nie będę słyszał głosów sprzeciwu, to 
uznam, że przyjęliśmy porządek dzienny. Nie słyszę sprzeciwu.

Przyjęliśmy porządek dzienny. Bardzo proszę pana mecenasa o krótką informację.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego Kancelarii Sejmu Maciej Lewandowski:
Panie przewodniczący, jest to naprawdę krótka informacja. Posiedzenie zostało dokoń-
czone, w sensie, że Komisja może pracować. Mamy wakat w prezydium, który Komisja 
powinna uzupełnić. Rzeczywiście, art. 20 ust. 2 mówi o tym, że na pierwszym posie-
dzeniu Komisja wybiera przewodniczącego oraz zastępców przewodniczącego i nie pre-
cyzuje, czy jest to wybór kompletny, czy też nie. Precedens sejmowy jest taki, że w po-
przedniej kadencji bywały sytuacje, że nie wybrano całego prezydium i takie Komisje 
funkcjonowały. Takie sytuacje mamy również w tej kadencji. Także nie ma przeszkód, 
aby Komisja pracowała i w stosownym czasie uzupełniła wakat w prezydium. Taka jest 
praktyka sejmowa. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Dziękuję bardzo. Czy ktoś ma jakieś uwagi do oświadczenia pana mecenasa? Nie słyszę. 

Przyjęliśmy oświadczenie. Na szczęście w innych Komisjach były takie wątpliwości. 
Na poziomie Kancelarii Sejmu zostało to prawnie wyjaśnione, więc mamy sytuację za-
mkniętą. Dziękuję panu mecenasowi. Chciałem jeszcze powiedzieć, że do przyszłego 
posiedzenia Sejmu, czyli do 10 grudnia, bardzo proszę składać propozycje tematów na 
posiedzenia Komisji, jakie państwo byście chcieli wprowadzić do planu pracy na najbliż-
sze pół roku. Na razie będziemy proponować tematy do końca czerwca. Bardzo proszę 
sekretariat Komisji, aby w poniedziałek wysłał wiadomość i przypomniał o tym każde-
mu z członków Komisji, jak będziecie państwo rozpoczynać pracę w swoich biurach. 

Druga kwestia. W związku z tym, że debata o godle narodowym na koszulkach re-
prezentacji jest bardzo istotna. W ostatnich dniach wielu z państwa, którzy mogliście, 
byliście na Torwarze. Uczestniczyliście w konferencji bez względu na orientacje poli-
tyczne. Tam została przedstawiona taka obywatelska, oczywiście, bez formalnego speł-
nienia projektu obywatelskiego, propozycja zmiany ustawy o tym, żeby zmienić usta-
wę o sporcie. W ostatnim paragrafie jest napisane, że tam, gdzie np. pływacy pływają,
nie było absurdów. To wszystko mniej lub więcej zostało naszkicowane. Jeśli państwo 
pozwolą, to ta spontaniczna inicjatywa z tego spotkania zostanie przesłana do Biura 
Legislacyjnego. Na następnym posiedzeniu Sejmu Biuro Legislacyjne wypowie się na 
temat formalnych przepisów tej propozycji. Jeśli nie będę słyszał sprzeciwu, to będzie 
komunikat, że zajmiemy się tą sprawą. Musimy mieć opinię prawną, co do tamtej propo-
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zycji. Jeśli zgodzimy się na uwagi Biura Legislacyjnego do tej propozycji, która wczoraj 
została publicznie przedstawiona na Torwarze, to wtedy będziemy podejmowali decy-
zję, czy to jest nasza komisyjna inicjatywa. Sądzę, że większość się na to zbierze. Potem 
debatowalibyśmy w Sejmie. Nie chcę wchodzić w szczegóły, bo nie mamy na to czasu. 
Jakby państwo pozwolili, to przedłożyłbym tą propozycję, nawet bez formalnego prze-
słania, że jest to nasz druk. Będziemy tylko prosić o uwagi. Bardzo proszę, Tadeusz 
Tomaszewski. 

Poseł Tadeusz Tomaszewski (SLD): 
Panie przewodniczący, szanowni państwo, w sprawach bieżących trzy kwestie. Chciałem 
prosić Wysokie Prezydium, aby do następnego posiedzenia Komisji chciało przemyśleć 
organizację naszej pracy w tej kadencji. Po pierwsze, chciałbym poddać pod przemyśle-
nie prezydium powołanie dwóch stałych podkomisji. Kontynuacja pracy podkomisji ds. 
EURO 2012 oraz podkomisji ds. turystyki. Sport generalnie dominuje w pracach tej Ko-
misji. Turystyka staje się pomijana. W związku z powyższym jest to ważny dział. War-
to to rozważyć. To jest pierwsza propozycja. Druga propozycja, jeśli chodzi o następne 
posiedzenie Komisji – chciałbym prosić o zorganizowanie spotkania informacyjno-zapo-
znawczego z panią minister sportu i turystyki. Chodzi o to, aby powiedzieć o sobie kilka 
zdań i w ten sposób ocieplić naszą współpracę. Jeśli chodzi o trzecią propozycję, o której 
mówił pan przewodniczący, dotyczącą skierowania pewnego pomysłu dotyczącego na-
szego godła na strojach reprezentacji, to proponuję, żeby skierował ją klub parlamen-
tarny. Dlatego, że nie ma to żadnego wymiaru komisyjnego. To nie było omawiane i jest 
to coś, co pojawiło się w mediach. Jeśli mielibyśmy każdą inicjatywę, która pojawia się 
w mediach kierować do Biura Analiz Sejmowych, to myślę, że można to zrobić inaczej. 
Myślę, że inicjatywę powinien skierować właściwy klub i następnie, mając opinię, tak 
jak proponował pan przewodniczący, stałoby się to, po uzyskaniu opinii, ale także infor-
macji ministra, ewentualnie stosownej komórki, przedmiotem inicjatywy komisyjnej. 
To jest ważna sprawa. 

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Dziękuję bardzo, panie pośle Tadeuszu. Chcę żeby to trwało 10 minut. Pan poseł Biernat.

Poseł Andrzej Biernat (PO):
Dopowiem do trzeciego punktu. Może być to propozycja grupy posłów, tak że nie będzie 
to musiała być propozycja klubu parlamentarnego, co ułatwi procedowanie. 

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Pan przewodniczący Falfus.

Poseł Jacek Falfus (PiS):
Chciałem poprzeć poprzednią wypowiedź osoby chyba pana Tomaszewskiego, że mu-
simy jak najszybciej powołać dwie podkomisje. Dobrze byłoby, aby osoby, które mają 
chęć pracować w jednej, czy drugiej podkomisji, do ósmego lub dziewiątego mogły się 
zdecydować. Będą to stałe podkomisje. Mam pytanie techniczne. Jeśli chodzi o EURO 
2012, to będzie uformowana na nowo, czy będzie to kontynuacja z poszerzeniem skła-
du? Wiemy, jak to wygląda.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Nie mówiłem tego wcześniej. Skierowałem do pani marszałek Kopacz wniosek o zezwo-
lenie na dwie podkomisje stałe ds. EURO 2012 oraz turystyki. To się już dzieje. O efek-
tach powiem za dwa tygodnie. Jeśli chodzi o kwestię, o której mówił pan Tomaszewski 
… Tadeusz mówiłeś o…

Poseł Tadeusz Tomaszewski (SLD):
O spotkaniu z panią minister.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Czy wnioskowałeś o formalne, czy nieformalne spotkanie?

Poseł Tadeusz Tomaszewski (SLD):
Formalne. Na posiedzeniu Komisji.
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Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
To był żart dla rozweselenia sali. Propozycję sportowców, reprezentantów i olimpijczy-
ków skieruję do prawników Biura Legislacyjnego, żeby na następnym posiedzeniu mieć 
odpowiedź. Druk przekażę do Jagny, bo ona wraz z koleżankami i kolegami uczestni-
czyła w tym spotkaniu na Torwarze. Wyczerpaliśmy posiedzenie. Zapraszam do debaty. 
Do widzenia.


